
 

Referat SK Enduro møde 29-04-24 

Deltagere: Claus Beyer, Johnny Guldhammer, Martin Nielsen, Jan Petræus, Jozsef Piszman 
Referent: Lukas Winther 
 

1. Oksbøl 2024 – Hvordan gik det 

• Der var udfordringer med at forstå reglerne for ”godtgjort tid”, hvor nogle kørere regnede med at 
få det, selvom de ikke var berettiget til det. 

• Bør man opfordre løbsarrangørerne til at lave kørerinstruktion på engelsk, for at være sikker på 
at udenlandske kørere forstår de danske enduro-regler? 

• Der var også flere kørere, der fik straftid pga. forkerte nummerplader. Man bør henstille 
arrangørerne til, at der skal være fokus på at kontrollere nummerpladerne ved teknisk kontrol.  

• Jan Petræus kommer med et udkast til retningslinjer for at opsætte afmærkninger ved 
sporbygning, så dette bliver mere ensrettet. 

 

2. Status på planlægningen af løb i 2024 

• Der arbejdes på løbsdatoer til kalenderen, hvor de sidste godkendelser skal falde på plads. 
• DM i Kolding rykkes til anden dato fra d. 5/5. Nøjagtig dato meldes ud senere.  
• SK skal huske at sende løbsdatoer til Jesper på kontoret (mens LW er på barsel), så de kan 

oprettes i FIM Europes åbne kalender og udenlandske kørere kan deltage.  

 

3. Breddetræninger og Børneenduro 

• KMCK vil gerne lave et ”børne-enduro” spor, som passer til sværhedsgraden til børn (+10 år), så 
de kan komme i gang med enduro-sporten. 

• Der kan laves flere indsatser indenfor børne enduro, så der bliver mulighed for børne-træninger 
under DM-afdelingerne og træning med enduro-landstræneren. Der skal også laves reklame for 
indsatserne. Hen over sommeren kan SK tænke over måder at sparke børne-enduro i gang på. 

• Jozsef kommer med sine tanker, hvordan man kan arrangere og reklamere for børne-enduro.  
• Martin arbejder på at booke øvelsesterrænet i Jægersgpris til breddetræning i start august. 
• Breddetræning 16-17 august i Vordingborg er bekræftet. 

 

4. Enduro for alle 

• Hvilke målgrupper er relevante, der kan prøve enduro for at få smag for sporten. 
• Claus Beyer laver et oplæg til målgrupper som er relevante at få ud at køre enduro. Derefter 

kan man arbejde med de kanaler og materialer for at få dem til at starte til enduro. 
• Jan Petræus arbejder med et oplæg med udgangspunkt i at få adventure-segmentet til at blive en 

del af enduro. 

 



 

 

5. Økonomi 

• Det ville være en godt at bruge SK-enduros ekstra midler, som man har fået fra 2024, til at 
reklamere for tiltag som ”børneneduro” og ”enduro for alle”, så der kan komme flere ud at køre 
enduro og bidrage til sportens fællesskab. 

• Man kunne have en stand ved alle MX A DM afdelinger med forskellige materialer for at 
reklamere for enduro-sporten i cross-miljøet. 

 

6. Eventuelt 

• Johnny Guldhammer godkender dommerrapporten i løbskalendere. For at undgå forvirring 
omkring udgift-godtgørelse til dommeren, så skal afregningsblanketterne derfor sendes til 
Claus Beyer og ikke uploades til løbskalenderen. Ellers kan der opstå problemer ved DMU’s 
regnskab med dobbeltudbetalinger.   

• SK Enduro ønsker at ensrette tilmeldingen af DMCU kørere til Enduro-løbene efter MX-
modellen. Dvs. at DMCU kørere skal meldes ind i en DMU klub og modtage et form for 
”kørerbevis”, så de bl.a. skal tilmelde sig gennem løbskalenderen, og dermed fremgår af 
deltagerlisten samt skal vælge et ledigt kørernummer i DMU’s system.  

• Der blev ifm. at finde områder at køre på, snakket om den forestående miljøindsats og 
oplysningsarbejde, der i øjeblikket arbejdes på i DMU’s miljøudvalg. 

• Jozsef arbejder på at finde nogen, der kan stå ved MX A DM d. 26. maj med en enduro-stand. 
Claus Beyer undersøger hos Louise Laustsen om at benytte sig af DMU’s telt. 

• Claus Beyer har aftalt et interview med Speedy fra Crossnyt for at sprede budskabet om 
enduro i cross-miljøet.  

 

Om SK Enduro 

Sportskommissionen i Enduro består af frivillige, der er valgt af DMU’s Enduro klubber. 

Kommissionens arbejde består primært i at tilpasse enduro-reglementet, planlægge hver sæson for 
alle medlemmer og kørere, samt sikre sportens og klubbernes udvikling i Danmark.  

 


